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 zخبر و مصاحبه

در نیم فصل اول ۱۰ 
مساوی داشتید که 
چندان خوب به نظر 

نمی رسید.
یک بخشی از تیم، کار 
دفاعی است که خیلی 
خوب انجام شد. البته 
ما از نظر ایجاد فرصت 

شرایط خیلی خوبی 
داشتیم و گل ایجاد 

کردیم. بخش بزرگی از 
مساوی های نیم فصل 

اول شاید به خاطر 
ناآمادگی منشا بود. 

منشا سال قبل تر خیلی 
خوب کار کرد و گل های 

خوبی زد اما فصل 
گذشته این طور نبود و 
نه تنها گل نمی زد بلکه 
حتی ۲ پنالتی خراب کرد 

که خوب نبود. این 
مسأله روی تیم تأثیر 

گذاشت و ضرر کردیم 
که باعث شد نیم فصل 

اول امتیازات مهم و 
زیادی از دست بدهیم.

ZOOM

در آینه لیگ
فوتبال ایران

شاید دو ورزشگاه 
نتوانند میزبان لیگ 

برتر باشند
بــا صعــود اســتقلال خوزســتان 
و شــمس آذر قزویــن بــه لیــگ 
برتــر بحــث میزبانــی آنهــا یکــی 
از مــواردی اســت کــه بایــد مــورد 

توجــه قــرار بگیــرد. 
یــن دو تیــم در لیــگ دســته  ا
اول بازی هــای خانگــی خــود را 
در ورزشــگاه های غدیــر اهــواز 
و ســردار آزادگان قزویــن انجــام 

دادنــد. 
ه مذکــور  گرچــه دو ورزشــگا ا
شــرایط مناســبی از نظــر وضعیــت 
جغرافیایــی و امکاناتــی دارنــد امــا 
نواقصــی بــرای آنهــا در نظــر گرفتــه 
شــده کــه بایــد ســریعاً اصلاحــش 

کننــد. 
مســئولان ســازمان لیــگ بــا 
بازدیــد از دو ورزشــگاه غدیــر و 
ســردار آزادگان ایرادها و نواقص 
ایــن ورزشــگاه ها را بــه مســئولان 
اســتقلال خوزستان و شمس آذر 
اعــلام کردنــد و قــرار اســت در 
ایــن بــاره اقدامــات لازم صــورت 

بگیــرد. 
ســال گذشــته بعــد از صعــود 
نزلــی بــه لیــگ برتــر  ملــوان ا
همچنیـــــــــــــــن  مســائلی بــرای 
ورزشگاه سیروس قایقران انزلی 
وجــود داشــت کــه بــا دخالــت 
مســئولان اســتانی مشــکلات 
رفــع شــد و حــالا بــا فشــار ســازمان 
لیــگ بــه نظــر می رســد در اهــواز 
و قزویــن هــم ایــن مشــکلات 
تیــم در  و دو  مرتفــع شــود 
ورزشــگاه های خانگــی خــود بــه 

میــدان برونــد.
 

باقری نیا: فقط خدا 
به فریاد فوتبال 

خوزستان برسد
عبدالمجیـــــــــــــــــــــــــــد باقری نیــا 
پیشکســوت فوتبــال کشــورمان 
ی  تیم هــا یط  شــرا ره  بــا ر د
 : یــد می گو نی  ســتا ز خو
»متأســفانه فوتبــال خوزســتان 
اســیر دور باطــل شــده اســت. 
در واقــع در فوتبــال خوزســتان 
قلــه  ییــن  پا مــا  ن  لا مســئو
ایســتاده اند و فقــط بــه بــالای 
قلــه نــگاه می کننــد و اقدامــی 
ولیــن قــدم را  ینکــه ا بــرای ا
بــرای بالارفتــن از قلــه بردارنــد، 
ندارنــد. فقــط خــدا بــه فریــاد 
فوتبــال خوزســتان برســد. بــه 
نظــر مــن در خوزســتان در 
مدیریــت باشــگاه ها بــا مشــکل 
مواجــه هســتیم و اگــر مدیــران 
مــا فوتبــال و ملزومــات آن را 
می دانســتند هرگــز بــا چنیــن 
مشــکلاتی مواجــه نمی شــدیم. 
مدیــران مــا چالش هــای فوتبــال 
را نمی داننــد. آنهــا نمی داننــد 
بــا  فصــل  طــول  ر  د تیم هــا 
جــه  ا مو یــی  لش ها چا  چــه 

هستند.« 
او بــا اشــاره بــه برخــی مدیــران 
باشگاه های خوزستانی این طور 
می گویــد: »مــن فکــر می کنــم 
خیلــی از مدیــران باشــگاه های 
خوزســتانی بــه ایــن فکــر هســتند 
کــه فقــط کــت و شــلوار بپوشــند 
و بــه جلســه برونــد و بگوینــد ایــن 
مــوارد دســتور جلســات امــروز 
اســت و اینکــه بــه نتیجــه نرســند 
هــم برایشــان مهــم نیســت و در 
نهایــت در جلســه دیگــر بــاز هــم 
دســتور جلسات شــان را مطــرح 
می کننــد. همــواره مدیــران مــا 
بــه ایــن فکــر بوده اند که بواســطه 
ایــن فوتبــال دیــده شــوند و بــه 
همیــن دلیــل فوتبــال خوزســتان 
در ایــن ســال ها خیلــی ضرر کرده 
ــان وقتــی  اســت. متأســفانه آقای
وارد فضــای فوتبــال می شــوند 
به دنبــال ایــن هســتند کــه هر روز 
عکس شــان و مصاحبه هایشــان 
در رســانه های مختلــف منتشــر 
شــود و اینهــا معضــلات امــروز 
فوتبــال خوزســتان و شــاید هــم 
فوتبــال ایــران باشــد و فقــط بایــد 
دعــا کنیــم این مشــکلات فوتبال 

خوزســتان حــل شــود.«

مــس رفســنجان در فصــل بیســت و دوم 
هــم توانســت رونــد رو بــه رشــدی داشــته 
باشــد و در جایــگاه پنجــم قــرار بگیــرد. 
مســی ها در حالــی بــه ایــن جایــگاه مهــم 
دســت پیدا کردند که با مشــکلات زیادی 
از جملــه اشــتباهات داوری مواجــه شــده 
بودنــد. بــا وجــود ایــن تیــم محمــد ربیعــی 
توانســت خواســته هــواداران و مدیــران را 
بــرآورده کنــد و بالاتــر از جایگاه فصل قبل 
قــرار بگیــرد. ابراهیم صادقــی مربی مس 
رفســنجان در رابطــه بــا عملکــرد ایــن تیم 
در فصــل بیســت و دوم، اتفاقــات مهمــی 
کــه بــرای تیــم افتــاد، بازیکنــان تأثیرگــذار 

و... صحبت هــای جالبــی دارد.
 

فصل گذشته مس رفسنجان خیلی 
خوب کار کرد و توانست نتایج 

مناسبی به دست بیاورد. با توجه به 
اینکه در رده پنجم جا گرفتید، این 

جایگاه بالاتر از حد انتظارات تان 
بود یا اینکه به دنبال رده های بالاتر 

بودید؟
با توجه به روندی که آقای ربیعی در ۴ 
سال گذشته با مس رفسنجان داشت، 
این فصل به دنبال این بودیم که روند 
رو به رشد را حفظ کنیم. سال اول آقای 
ربیعی تیمی که در لیگ یک یازدهم 
بود را تحویل گرفت و ۲، ۳ هفته زودتر 
توانست آن را راهی لیگ برتر کند و رکورد 
بزند. بعد از آن، هدفگذاری روی ماندن 
در لیگ برتر بود اما مس رفسنجان 
هشتم شد. فصل بعد هم توانست 
تیم را ششم کند که این فصل به رتبه 
پنجم رسیدیم. این روند رو به رشد برای 
مس رفسنجان با کار و برنامه ریزی آقای 
ربیعی با مدیریت باشگاه و دیگر عوامل 

به دست آمد که جای تقدیر دارد.
مس رفسنجان این فصل خیلی 

خوب هم بازی می کرد.
بله، مس رفسنجان در ۲ فصل اخیر 

کیفیت فنی خیلی خوبی هم توانست 
ارائه کند. در کنار نتایج خوب، فوتبال 
بل  خوبی هم بازی کرد و حتی مقا
تیم هایی مثل پرسپولیس، استقلال و 
سپاهان که سال هاست جام می گیرند 
و تجربه بالایی دارند، فوتبال خوبی 
ارائه داد و توانست پا به پای این تیم ها 
پیشرفت کند. مس رفسنجان هر فصل 
نسبت به گذشته امتیازات بیشتری 
کسب کرد و اگر در فصل بیست و دوم 
هم اشتباهات داوری نبود شرایط فرق 
می کرد. این فصل ما اشتباهات داوری 
زیادی را تجربه کردیم که سهوی بود. 
امیدوارم داوران هم بتوانند پیشرفت 
کنند و هم VAR به فوتبال ایران بیاید و 
هم اینکه دستمزد داوران آنقدر بالا برود 
که به داوری به چشم شغل و حرفه نگاه 
کنند. با این شرایط و تمرکز کامل، داوری 
پیشرفت می کند. به هر حال اشتباهات 
داوری در مورد تیم ما زیاد بود و خیلی 
ضربه زد. شاید اگر اشتباهات داوری 
نبود، دوم، سوم و یا چهارم می شدیم. 
نمی گویم می توانستیم قهرمان شویم 

اما دوم یا سوم می شدیم.
اگر اشتباه نکنم ۲۲ امتیاز به خاطر 

اشتباهات داوری از دست دادید.
با توجه به اطلاعاتی که داشتیم ما حدود 
۱۳، ۱۴ امتیاز به خاطر اشتباهات داوری 
ضرر کردیم. البته در یک بازی هم داور 
به اشتباه برای ما پنالتی گرفت که آن هم 
گل نشد. در واقع می خواهم بگویم ما از 
اشتباهات داوری سود نبردیم و امتیازی 
کسب نکردیم، اما ۱۳، ۱۴ امتیاز ضرر 
کردیم که اگر نصف آن را هم می گرفتیم 

حداقل در جدول چهارم می شدیم.
در نیم فصل دوم لوسیانو پریرا 

)شیمبا( گل نزد.
درست است که شیمبا گل نزد اما در 
بخش کار دفاعی و پرس خیلی خوب کار 
کرد و موفق بود. پریرا و منشا در نیم فصل 
دوم زوج بهتری شدند و با وجود اینکه 
شیمبا گل نزد اما گل های خوبی ساخت.
محسن آذرباد هم مؤثرترین بازیکن 

مس رفسنجان شناخته شد که 
اتفاق خوبی به نظر می رسد.

بله، محسن مثل همیشه خوب بازی کرد 

و به عنوان کاپیتان تیم خیلی کمک کرد.
هواداران مس رفسنجان هم این 

فصل سنگ تمام گذاشتند و در همه 
بازی ها از تیم تان حمایت کردند.

رفسنجان مردم نجیب و خونگرمی دارد و 
ما هم از تماشاگران خوبی برخوردار بودیم. 
تماشاگران در هر بازی حمایت می کردند و 
به تیم انرژی و روحیه می دادند. امیدوارم 
بتوانیم این روند رو به رشد را ادامه 
دهیم و باید بگویم همیشه حمایت ها 

تأثیرگذار بود.
شما در این سال ها همیشه با نام 

سایپا شناخته می شدید اما ۲ فصل 
است که در مس رفسنجان حضور 

دارید. این تجربه چطور بود؟
برای من خوب بود. وقتی از سایپا جدا 
شدم توانستم فضای جدیدی را تجربه 
کنم که ارزشمند است. اینکه این همه 
سال در سایپا بودم یک حس بود اما 
اینکه تجربه جدید کسب کنم هم باعث 
شد فضای باشگاه های دیگر را ببینم و 
تفاوت ها را لمس کنم. حضور در مس 

رفسنجان فرصت خوبی برای من بود.

 zمصاحبه

رضا اســدی بازیکــن ملی پــوش تراکتور 
دربــاره تغییــر شــکل ظاهــری اش 
می گویــد:» بزرگ ترهای تیم ملی به من 
گفتنــد کــه موهایــم را کوتــاه کنــم و من 
ایــن کار را انجــام دادم، باید تمام تمرکز 
بازیکــن روی بــازی باشــد، خوش اخلاق 
هســتم و عصبانیتــم فقــط در لحظــه 
اســت کــه ایــن موضــوع تنهــا در زمیــن 
بــازی اتفــاق می افتــد. بنــا بــه وظیفــه ام 
تمــام تلاشــم را بــرای تیم ملــی انجــام 
خواهــم داد و حضــور یــا عــدم حضــورم 
در جام ملت هــای آســیا ۲۰۲۳ بــه نظــر 
کادرفنی بستگی دارد.« او در واکنش به 
انتقالــش از خــط هافبک بــه خط حمله 

ایــن طــور می گویــد:» مــن بابــت تغییــر 
پســتم هیچ گاه نگران نمی شــوم، اما در 
مقطعــی بــه  دلیــل اینکــه می خواســتم 
بهتریــن عملکــردم را نشــان دهــم ایــن 
اتفــاق افتــاد و باعث ایجاد اختلافی پدر 
پســری بیــن مــن و پاکــو خمس شــد که 
در ادامــه متوجــه شــدم ایــن ســرمربی 
نگاهــی وســیع تر داشــت و بــازی  کردنم 
در پســت مهاجــم صــلاح بــود. خمــس 
برای تغییر موردی در تیم به آن فرصت 
مــی داد و این اتفاق برایم بســیار جذاب 
بــود، او ســرمربی ریســک پذیری اســت 
و ایــن موضــوع را می تــوان در پــرس از 
بــالای تراکتــور در بازی هــای لیگ برتــر 

مشــاهده کرد. برای مــن موضوع مهم، 
مفید واقع شــدن در ترکیب تیم اســت 
و دوســت دارم تماشــاگران از فوتبالــی 
کــه ارائــه می دهــم لــذت ببرنــد امــا 
علاقــه ام بــه گل ســازی بیشــتر اســت.« 
اســدی در پاســخ بــه ایــن کــه چــرا در 
خارج از کشــور عملکرد خوبی نداشت، 
می گوید:»بــازی در خــارج از کشــور در 
عین حال که دشــوار اســت، بازیکن را با 
چالش هــای مختلفی روبه رو می ســازد، 
هرچنــد به دلیــل مصدومیــت حضــور 
چندان موفقی در فوتبال اروپا نداشــتم 
امــا بابــت ایــن انتخــاب خوشــحالم، 
چــرا کــه در اتریــش بــا بــازی تیمی آشــنا 

شــدم. اگر پیشــنهادی از حاشــیه خلیج 
باشــد، قبــول نمی کنــم و معتقــدم پــول 
را می تــوان کســب کــرد  مهم پیشــرفت 
فنــی اســت. اکنون تمام تمرکــزم را روی 
اردوهــای تیم ملی گذاشــته ام و به هیچ 
تیمــی فکــر نمی کنــم.« او مدعی اســت 
کــه بــه آقای گلی در لیــگ فکر نمی کرد: 
»آقــای گل شــدن در لیگ برتــر را در 
نظــر نداشــتم امــا دوســت داشــتم اگــر 
فرصتــش پیــش بیایــد بــه ایــن عنــوان 
دســت پیــدا کنم و پنالتــی زدنم در بازی 
برابــر ملــوان بندرانزلی تنها به این دلیل 
بــود کــه کادرفنــی مــرا در آن مســابقه 
به عنوان پنالتــی زن انتخاب کرده بود.«

رضا اسدی: فعلاً به هیچ تیمی فکر نمی کنم

بزرگ ترهای تیم  ملی گفتند موهایم را کوتاه کنم

مهدی رحمتی

معرفی دستیاران

باشــگاه نســاجی چند روز قبل سیدمهدی رحمتی را به عنوان سرمربی این 
تیم انتخاب و معرفی کرد. بعد از این انتخاب، ســرمربی نســاجی دستیاران 
خــود را در ایــن تیــم مشــخص کــرد. وحیــد فاضلــی، حنیــف عمــران زاده و 
اشــکان نامــداری بــه عنــوان مربــی دروازه بان هــا فصــل آینــده در نســاجی 
حضــور خواهنــد داشــت و رحمتــی اســامی ایــن نفــرات را به باشــگاه اعلام 

کرده اســت.

پیام نیازمند

رضایت نامه 55 میلیاردی

در بزرگترین انتقال تابســتانی تا اینجای کار، باشــگاه سپاهان از پیوستن قطعی 
پیــام نیازمنــد به باشــگاه ســپاهان با انعقاد قراردادی دوســاله خبــر داد. در این 
مطلــب کــه بــا تیتــر »پورتیموننــزه بــا فــروش پیــام نیازمند یــک میلیون یــورو به 
دســت آورد« آمــده کــه ایــن باشــگاه پرتغالی بــا اســتفاده نایب قهرمــان ایران از 
فعال ســازی بنــد خریــد قطعــی نیازمنــد، یــک میلیــون یــورو ســود کــرده اســت. 
مبلغــی کــه بــا توجه به نــرخ ارز رقمی نزدیک بــه 55 میلیارد تومــان خواهد بود.

رضا مهاجری:

فوتبال محل قول و وعده نیست

مهاجــری بعــد از انتخابــش بــه عنــوان ســرمربی خیبــر پیامــی احساســی را 
خطــاب بــه مــردم لرســتان منتشــر کــرده اســت: »خــدای متعال را شــاکرم 
پــس از ســال ها خدمــت به هــواداران فهیــم فوتبال در جای جای کشــور در 
فصل جدید رقابت های لیگ دســته اول همراه تیم دوست داشــتنی خیبر 
خرم آباد هســتم. فوتبال محل قول و وعده نیســت، اما این قول را می دهم 
کــه بــا تمام توان و قوا برای ســربلندی نام لرســتان و خیبــر تلاش می کنم.«

 zسؤال و جواب

سمیرا شیرمردی
روزنامه نگار

 مس رفسنجان 
می توانست دوم شود

صادقی: دستمزد داوران باید حرفه ای باشد
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